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OTVORENÁ NÁRUČ  

Na počiatku bolo Slovo a Slovo bolo u Boha a Boh bol to 

Slovo. Toto (Slovo) bolo na počiatku u Boha. Ním povstalo 

všetko a bez Neho nepovstalo nič, čo povstalo. V Ňom bol 

život a život bol svetlom ľudí. To svetlo svieti v tme, ale 

tma Ho nepohltila. A to Slovo stalo sa telom, prebývalo 

medzi nami, a my sme hľadeli na Jeho slávu ako na slávu 

jednorodeného od Otca, (bolo) plné milosti a pravdy. 

Evanjelium podľa Jána, 1. kapitola 1-5, 14 

A D V E N T N É  Z A M Y S L E N I E  
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Slovo stalo sa telom 
a prebývalo medzi nami. Mnohí 
teológovia vyjadrujú vo svojich 
výkladoch úvodu Jánovho   
Evanjelia predovšetkým obdiv. 
Najmä stredovekí myslitelia, 
ktorí boli svedkami mnohých 
vojen, násilností a krutostí.     
Vyzdvihujú skutočnosť, že Boh 
sa stal človekom. Hospodin vo 
svojom Synovi vzal na seba po-
dobu ľudského tela. Stal sa jed-
ným z nás. Tak ako padlý Adam 
bol stvorený z prachu zeme, 
utvorený na Boží obraz, tak te-
raz veľký a mocný a slávny Boh 
prichádza k nám. Medzi nás. 
Nový Adam. Ale v podobe slu-
žobníka. V ľudskom tele, po-
dobný ľudom, pripravený poní-
žiť sa a byť súčasťou tela a sveta 
plného hriechu, bolestí a vše-
tkého, čo človek poznáva ako 
pád. Boh sa stal súčasťou poní-
ženia, čo dosvedčuje narodenie 
v maštali.  

Apoštol Pavel vyjadril 
zas svoje vnímanie v čase apoš-
tolov prvej cirkvi v Liste Filip-
ským v 2. kapitole:  
 

Tak zmýšľajte medzi  
sebou, ako aj Ježiš  

Kristus, ktorý mal podobu 
Božiu a svoju rovnosť  
s Bohom nepokladal  
za lúpež, ale vzdal sa  
hodnosti, vzal na seba  

podobu služobníka,  
podobný sa stal ľuďom,  

a keď sa zjavil ako človek, 
ponížil sa a bol poslušný  
do smrti, a to až do smrti 

na kríži. 
 

List Filipským 2, 5-8 

 
Prvá cirkev, podobne aj 

neskoršia cirkev, veľmi inten-
zívne zdôrazňovala fakt, že      
obrovský všemocný Boh 
a slávny Pán, Stvoriteľ sveta, sa 
sklonil a priblížil k človeku. 

V udalostiach, ktoré si my pri-
pomíname ako vianočné dni, 
prežívali obrovské naplnenie ich 
dlho očakávaných nádejí. Vy-
znávali, Boh je skutočne s nimi.  
 

Ajhľa, panna počne  
a porodí syna a dajú  
Mu meno Emanuel;  

to v preklade znamená:  
Boh s nami. 

 
Matúš 1, 23 

 
V malom narodenom 

Ježiškovi si aj my máme všimnúť 
dielo veľkého Boha. Je ešte aj 
dnes pre nás viera dielom moc-
ného a veľkého Boha? Hovorí aj 
naše očakávanie nádeje a naša 
každodenná zbožnosť, teda 
praktizované kresťanstvo, že 
veríme a dôverujeme mocnému 
Hospodinovi, Pánovi a Stvorite-
ľovi?   

V malom narodenom 
Ježiškovi si máme aj my všim-
núť, ako veľký Boh koná pri nás 
a s nami skrze Krista verejné 
dielo. Pán Boh dáva svetu 
svojho Syna, aby v Ňom bol vy-
javený a oslavovaný živý Boh. 
Pán Ježiš na svojom tele verejne 
demonštroval, že patrí Otcovi 
Nebeskému. Kristus následne 
ustanovil učeníkov, aby hlásali 
Jeho Evanjelium. Ďalej demon-
štroval moc slávy a odpustenia, 
keď ustanovil sviatosť Večere 
Pánovej, ako Jeho dielo spásy 
a vykúpenia na kríži. Boh toto 
všetko vykonal cez telesné pô-
sobenie. Duch Boží naplnil ľud-
ské životy, aby cez Božieho 
Syna, celé stvorenie oslavovalo: 
„Emanuel, Boh s nami“. Veľmi 
živo, intenzívne, reálne a sku-
točne v zhromaždení, ako keď 
spievajú anjeli „Glória“.  

Nehanbime sa za cirkev. 
Za cirkev telesnú, skutočnú. Za 
cirkev ako náš zbor, reálny, sku-
točný so všetkými slabosťami. 

Nehanbime sa za nedeľné 
služby Božie, keď plníme Božie 
prikázanie „pamätaj, že máš 
sviatočný deň svätiť“. Nemajme 
ostych sa priznať k nášmu cir-
kevnému zboru. Veď Pán Ježiš 
povedal, že cirkev vo svete je 
Jeho telo. Hanbíme sa za Kris-
tovo telo v tomto svete? Čoho 
sme súčasťou, ak nechceme byť 
súčasťou Jeho podoby služob-
níka? Veď práve naše spoločen-
stvo má byť svedectvom veľkej 
milosti, spásy a odpustenia 
v tomto svete, ktorá sa doko-
náva v službe Evanjelia a odpus-
tení hriechov.  

Blížiace sa 500. výročie 
augsburského vyznania nám 
pekne pripomína v 7. článku 
O cirkvi: „Taktiež učíme, že vždy 
musí zostať jedna, svätá, kres-
ťanská cirkev. Ona je zhromaž-
dením všetkých veriacich, kto-
rým sa evanjelium čistotne káže 
a sväté sviatosti podľa evanjelia 
prisluhujú.“ Nech je aj naše 
zhromaždenie miestom, kde 
bude znieť: „Slovo stalo sa te-
lom a prebývalo medzi nami“ 
a nielen na Vianoce. 
 

Ivan Boženík, 
zborový farár
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V  P Á N O V I  J E Ž I Š O V I  K  N Á M  P R I C H Á D Z A   

S Á M  P Á N  B O H  

 

 
Každý rok na konci de-

cembra slávime Vianoce – sviat-
ky plné radosti, lásky, darčekov 
a rodinnej pohody. Vianoce 
majú hlboký duchovný zmysel a 
sú pripomienkou Božej milosti, 
ktorá sa zjavila v narodení Ježiša 
Krista.  

Boh, Stvoriteľ neba a 
zeme, sa rozhodol zostúpiť    
medzi nás ako bezmocné dieťa.  

 
V osobe Ježiša Krista sa stal člo-
vekom, aby sa priblížil k našim 
slabostiam, bolestiam a trápe-
niam. Tento krok bol prejavom 
Jeho milosti – niečoho, čo si ni-
kto z nás nemôže zaslúžiť ani 
odpracovať. Dar, ktorý sme do-
stali od Boha, je neporovna-
teľný so všetkými pozemskými 
darmi. Ježiš prišiel na tento 
svet, aby niesol náš hriech a 

zmieril nás s Bohom. Toto je 
pravý zmysel Vianoc – prijať 
dar, ktorý nedokážeme splatiť, 
ale ktorý nám bol daný. V Kris-
tovi nachádzame odpustenie a 
nový začiatok. Vôbec nezáleží 
na našich chybách alebo nedos-
tatkoch – milosť je dostupná 
každému, kto ju prijme s pokor-
ným srdcom. Vianoce nás pozý-
vajú k hlbšiemu zamysleniu, k 
vďake a oslave toho, čo pre nás 
Boh vykonal.  

Nech tohtoročné Via-
noce nie sú iba o zážitkoch a 
materiálnych daroch. Nech sú 
predovšetkým časom, kedy 
otvoríme svoje srdcia pre Božiu 
lásku a milosť.  

 

 
Lebo Boh tak miloval  

svet, že svojho  
jednorodeného Syna dal, 

aby nezahynul , ale  

večný život mal každý,  
kto verí v neho.  

 
Ján 3:16 

 
 

Tibor Mesároš

 

 

 
T É M Y  P R E  M O D L I T E B N Í K O V   
 
 

V ten deň poviete: Ďakujte Hospodi- 
novi, vzývajte Jeho meno, zvestujte 
Jeho skutky medzi národmi, pripo- 
mínajte, že je vyvýšené Jeho meno.  

 
Izaiáš 12,4 

 
Prosíme za požehnanie ďalších obetavých mi-
sijných pracovníkov v našom zbore. Myslime aj 
na osobné misijné dielo a zvestovanie Evanjelia 
v našich rodinách a našim najbližším. 

Ale ak nebudete dbať na tieto  
slová, prisahám sám na seba - znie  

výrok Hospodinov: tento dom  
bude zborenisko.  

 
Jeremiáš 22,5 

 
Záverom roka 2024 uplynulo 1000 dní od bojov 
na Ukrajine. Modlíme sa za ukončenie bojov. 
Modlíme sa aj za bezbranných a nevinných, 
ktorí v nezmyselnej vojne trpia najviac
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R O Z H O V O R  S O  Z U Z A N O U  Š U R Á N I O V O U  
 

 

 

NIEČO O MNE 

 
Som rodená Nitrianka. 

Bola som neočakávaným dieťa-
ťom, narodila som sa rodičom    
v ich vyššom veku, presne          
na Štedrý deň v roku 1967.     
Moji  rodičia boli veľmi láskaví    
a milujúci, prežila som s nimi       
v Nitre úžasné detstvo aj do-
spievanie. Vyšší vek mojich rodi-
čov spôsobil, že som ich musela 
v mladom veku doopatrovať. 
Možno  práve z tohto pramení 
môj vzťah k pomoci a starostli-
vosti – opatrovaniu chorých a 
starých ľudí.  

Moju rodinu tvorí môj 
manžel Ivan a dcéry Veronika a 
Lucka. Manžel Ivan je architekt, 
dcéra Veronika má 32 rokov a 
vyštudovala Masarykovu uni-
verzitu v Brne, odbor klasická 
archeológia. V súčasnej dobe je 
na materskej dovolenke s našim 
milovaným vnúčikom Maťkom, 
ktorý ma dva roky. Mladšia 
dcéra Lucia má 26 rokov a vy-
študovala Univerzitu Sv. Cyrila a 
Metoda v Trnave, odbor fyzio-
terapia. Súčasťou najbližšej ro-
diny je aj moja svokra Katarína, 

ktorá má požehnaný vek 95 ro-
kov a je aj klientkou našej Evan-
jelickej zborovej diakonie už de-
sať rokov.  

So svojou rodinou trá-
vim všetok voľný čas, rada si   
zájdem do divadla na dobré 
predstavenie, do kina. Rada si 
prečítam dobrú knihu.  
  
 

PRACOVNÝ ŽIVOT 
 

Pracovníčkou Evanjelic-
kej zborovej diakonie Nitra som 
sa stala v septembri 2012 ako 
opatrovateľka seniorov. Vo svo-
jom predchádzajúcom pracov-
nom živote som pôsobila  v štát-
nej správe na Krajskom úrade, 
oddelení verejného obstaráva-
nia  ako kontrolór a v roku 2000 
som začala pracovať a dvanásť 
rokov som pôsobila na Úrade 
pre verejné obstarávanie Brati-
slava, na odbore kontroly ako 
štátny radca, vykonávala som 
kontrolnú činnosť vo verejnom 
obstarávaní.  

Popri zamestnaní som si 
doplnila svoje vzdelanie na Uni-
verzite Konštantína Filozofa v 
Nitre, Fakulte sociálnych vied a 
zdravotníctva a roku 2009 som 
ukončila vysokoškolské štúdium 
druhého stupňa v odbore         
sociálna práca so zameraním    
na poradenstvo. Vtedy som     
netušila, ako postupne budem 
využívať svoje nadobudnuté   
vedomosti z vysokej školy vo 
svojej budúcej práci – ako opat-
rovateľka seniorov.   

Po jedenástich rokoch 
úžasnej služby riaditeľa                 
p. Milana Slezáka som sa v júli         
roku 2022 stala riaditeľkou dia-
konie, ale i naďalej opatrujem 
našich klientov.  

MOMENTÁLNY STAV 

DIAKONIE 
 

V našej Evanjelickej 
zborovej diakonii Nitra v súčas-
nej dobe poskytujeme službu 
14-tim klientkam. Rozsah opat-
rovania sa pohybuje od 2 hodín 
dennej služby až po 8 až 9 hodín 
denne, podľa potrieb a požiada-
viek našich klientok.  

Náš malý, teraz už čisto 
ženský diakonický tím, tvoria 
opatrovateľky p. Oľga Čajkovi-
čová, p. Mária Melíšková, p. Na-
dia Lepai. Naše opatrovateľky     
s láskou a pokorou pomáhajú 
našim klientkam s ich všednými 
starosťami i radosťami, aby im 
výrazne zlepšili ich život.  

 
Naša služba – opatrova-

nie starkých, je veľmi potrebná 
a žiadaná služba. V priemere 
každý týždeň dvaja, traja ro-
dinní príslušníci, príbuzní volajú 
a prosia o službu pre svojich 
blízkych. Je mi vždy veľmi ľúto, 
že ich musím  odmietnuť a iba si 
ich zapísať do zoznamu – možno 
budúcich klientov našej diako-
nie. Možnosti našej diakonie sú 
obmedzené, vzhľadom k sku-
točnosti, že sme iba štyri opat-
rovateľky a viac klientov, ako 
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tých, ktorých v súčasnej dobe 
opatrujeme, nie je v našich         
silách zvládnuť. Je mi veľmi ľúto, 
že naše finančné možnosti nám 
neumožňujú prijať do našej  dia-
konie ešte jednu alebo aj dve 
opatrovateľky/opatrovateľov, 
aby sme mohli poskytnúť našu 
službu – opatrovanie aj ďalším 
starkým, ktorí nás potrebujú vo 
svojom zhoršenom zdravot-
nom, sociálnom stave a zlepšiť 
ich každodenný život.     

 
 

VIANOCE V DIAKONII 
 

Opäť sa pomaličky blíži 
koniec kalendárneho roka 2024 
a pre nás všetkých nastáva 
krásne obdobie roka – Vianoce. 
V našej Evanjelickej zborovej 
diakonii Nitra to tiež žije pred-
vianočným obdobím. Našich 14 
klientok má tiež predvianočnú 
náladu, ktorá im zlepšuje ich 
každodenné starosti i radosti.  
 
 

 
Väčšina našich drahých klientok 
bude Vianoce prežívať v kruhu 
svojich drahých rodín a milova-
ných vnúčeniec, ktoré im určite 
vyčaria úsmev na tvári. Pre 
klientky, ktoré zostávajú doma, 
sa snažíme s kolegyňami vytvo-
riť príjemné predvianočné ob-
dobie a teší nás ich spokoj-
nosť.    
 
 

POĎAKOVANIE 
 

Na záver by som sa rada 
poďakovala mojim kolegyniam 
a Ing. Magdaléne Šebökovej, 
ktorá má na starosti mzdy a úč-
tovníctvo za prácu a šírenie 
dobrého mena našej služby.   
Poďakovanie patrí i celému cir-
kevnému zboru, presbyterstvu, 
predsedníctvu zboru a samo-
zrejme našim klientkam, za to, 
že nás prijali a mohli sme sa stať 
oporou v ich každodennom ži-
vote.  

Dovoľte mi zaželať Vám 
vianočný vinš, ktorý je v mojej 
rodine zvykom: „Vinšujem Vám 
tieto slávne sviatky, Krista 
Pána narodenia, aby Vám dal 
Pán Boh šťastia, zdravia a bož-
ského požehnania. Nielen na 
tento rok, ale i na ďalšie roky! 
Tak Vám Boh pomáhaj!“    
  

Zuzana Šurániová, 
riaditeľka Evanjelickej zborovej 

diakonie Nitra 

 

S P O L O Č E N S T V O  E V A N J E L I C K Ý C H  Ž I E N   

 
Ajhľa, tvorím nové; 

už teraz to raší. 
Nebadáte to? Veru,  

robím cestu na púšti, 
rieky v pustatine.   

 
Izaiáš 43,19 

  
Nie, nie som povo-

laná  tvoriť niečo nové. Bola 
som oslovená bratom fará-
rom viesť SEŽ v našom 
zbore. „Netrúfam si...“ bola 
moja odpoveď. Áno, milé 
sestry, hoci si netrúfam viesť 
naše spoločenstvo, pokúsim 
sa organizovať naše stretnu-
tia. Budem sa snažiť, aby boli 
zaujímavé a verím, že vytvo- 

ríme stabilné a fungujúce 
spoločenstvo prospešné pre 
nás a pre celý cirkevný zbor.  
 
Pridaj sa 
k nám milá 
sestra.  
Stretávame 
sa pravidelne 
prvú stredu 
v mesiaci 
o 17.00 
hod. Zatiaľ 
sme sa stretli 
trikrát a ve-
rím, že sa bu-
deme stretávať naďalej.  
 

„Keď tento príbeh niekam       
vedie... dáva nám to nádej.“  

 

 
S láskou a pokorou v srdci 

Alena Pánisová  
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M O C  M O D L I T B Y  R O D I Č A  

 
 

Pouč chlapca na 
 začiatku jeho cesty  

a neodchýli sa od nej  
ani v starobe.  

 
Príslovia 22, 6 

 
Byť rodičom je to naj-

ťažšie zamestnanie. Keď naša 
výchova prináša dobré ovocie, 
máme z toho obrovskú radosť. 
Naopak, keď výchova nejde 
podľa našich predstáv, môže to 
byť frustrujúce. Ako rodičia sa 
nikdy neprestaneme zaujímať 
o svoje deti bez ohľadu na to, 
koľko majú rokov a kde žijú. 
Snažíme sa vychovávať najlep-
šie ako vieme, no často prichá-
dzajú nové prekážky a prob-
lémy, s ktorými sa musíme vy-
sporiadať.   

 
Na rodinnom spoločen-

stve sme začali nový školský rok 
práve témou „Moc modlitby ro-
diča“ (podľa knihy Moc mod-
litby rodiča od Stormie Omar-
tian). Uvedomili sme si, že aj my 
túžime byť rodičmi, ktorí sa 
modlia za svoje deti v každom 
čase a že na výchovu nemusíme 

byť sami. Máme toho najlep-
šieho Radcu a Učiteľa – Pána 
Boha. Z vlastných síl nedoká-
žeme mnohé veci ovplyvniť, ale 
s Ním môžeme všetko. Jedine 
Boh nám vie dať múdrosť, silu, 
trpezlivosť, ochranu a schop-
nosti potrebné k dobrej vý-
chove.   

Najdôležitejšou úlohou 
však je viesť naše deti k posluš-
nosti, viere a úcte voči Pánu 
Bohu. Ukázať im cestu, po kto-
rej majú kráčať životom. 
Chceme, aby spoznali Pána 
Boha ako svojho osobného Spa-
siteľa  a Priateľa, aby túžili po 
blízkom vzťahu s Ním.   

Je potrebné modliť sa 
nie len všeobecne, ale najmä za 
konkrétne veci v živote našich 
detí. Napríklad za ochranu pred  

 
zlom, úctu k rodičom, odmieta-
nie vzdoru, duchovný rast, 
dobré vzťahy v rodine, dobrých 
kresťanských kamarátov, dobré 
výsledky v škole, bázeň pred 
Hospodinom atď.  

Môže byť skľučujúce, ak 
odpoveď na naše modlitby ne-
prichádza hneď. Dokonca sa 

môže stať, že napriek našim 
modlitbám urobia naše deti v ži-
vote zlé rozhodnutia, za ktoré 
ponesú následky. To však nie je 
dôvod, aby sme s modlitbami 
prestali. Práve naopak. Ne-
dajme sa odradiť a modlime sa 
o to intenzívnejšie.   

 
V priebehu mesiacov 

september – október sme túto 
tému rozoberali na Rodinnom 
spoločenstve z rôznych aspek-
tov. V septembri vo farskej zá-
hrade, kde si každá rodina napí-
sala zoznam modlitieb za svoje 
deti, spoločne sme diskutovali a 
zdieľali námety na modlitby. 
V októbri sme spoločne vystú-
pili na Oponický hrad, kde sme 
pokračovali druhou časťou 
témy.    

Veríme, že táto téma 
bola pre mnohých povzbude-
ním a prajeme nám všetkým, 
nech sa v našich rodinách plnia 
slová veršov:    

 

  
Vylievaj svoje srdce  

ako vodu pred tvárou  
Pánovou, dvíhaj k Nemu 

svoje dlane za život  
svojich detí. 

 

Žalospevy 2,19 

  
 

Za rodinné spoločenstvo (RoS)  
Jarka a Marek Konkušovci 
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T R I  D Ô V O D Y ,  P R E  K T O R É  C H C E M ,  A B Y  M O J E  

D I E Ť A  C H O D I L O  N A  B E S I E D K U  

 
Čo môže priniesť čas 

strávený na besiedke našim     
deťom do života? 

 
 
1 / MOJE DIEŤA MÁ PRÍLE-

ŽITOSŤ POČUŤ O BOHU  

 
Nie všetky deti majú 

možnosť navštevovať hodiny 
náboženstva, nie všetci rodičia 
si dokážeme v každodenných 
povinnostiach vyčleniť chvíľu, 
kedy by sme deťom čítali Božie 
Slovo, spoločne sa modlili.... či 
iba tak im rozprávali o Božích 
pravdách a Jeho veľkých        
skutkoch voči nám. A predsa 
sme presvedčení, že  našim de-
ťom chceme vštepovať Božie 
pravdy už v detskom veku. 
A práve toto je priestor, kde to 
deti počúvajú, navyše v kruhu 
kamarátov v rovnakom či po-
dobnom veku.  
 

 
 

 

2 / MOJE DIEŤA JE SÚČAS-

ŤOU SPOLOČENSTVA   
 
Súčasťou spoločenstva 

na besiedke a tým zároveň        
súčasťou cirkevného zboru. Je 
prirodzené, že sme radi s ľuďmi, 
ktorí vyznávajú rovnaké hod-
noty ako my. Kde sa cítime byť 
pochopení, prijatí. Deti sú sú-

časťou veľkej, Bo-
žej rodiny, ktorá 
sa každú nedeľu 
na Bohoslužbách 
stretáva a zároveň 
prijímajú Božie 
pravdy spôsobom, 
ktorý je prispôso-
bený ich veku. 
Spev, hry, prí-
behy, tajničky, 

omaľovánky... 
Deti si robia do-
chádzku, čo ich 
verím motivuje, 
mať čo najviac pe-
čiatok za školský 
rok. Skrátka, je 
nám spolu na be-
siedke 

 
 

 
dobre, deti vytvárajú pekné 
priateľstvá a aj vďaka tomu sem 
radi prichádzajú.  
 
3 / PRI KRSTE SME PÁNU 

BOHU MY RODIČIA, AJ 

KRSTNÍ RODIČIA SĽÚBILI, 

VYCHOVÁVAŤ DIEŤA VO 

VIERE V PÁNA BOHA 
 

A to je dosť vážny         
dôvod na to, aby som to dieťa 
do chrámu podľa možnosti 
každú nedeľu priviedla. Túžbou 
každého veriaceho človeka je, 
aby jeho dieťa našlo v Pánovi   
Ježišovi svojho Spasiteľa a toto 
je cesta, ako krôčik za krôčikom 
deťom odkrývame tajomstvá 
viery, naučíme ich dôverovať 
Božej všemohúcnosti v každom 
dni vo viere, že z nich vyrastú 
veriaci kresťania, ktorí budú 
mať hlboko v srdci skutočnosť, 
že ich miesto v nedeľu je 
v chráme Božom. Čo je tiež aj 
reakciou na tretie Božie              
prikázenie: „Pamätaj, že máš 
sviatočný deň svätiť“.  
 

Milica Boženíková
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M L Á D E Ž  

Mám naozaj veľkú         
radosť, že sa nám po pár rokoch 
podarilo vytvoriť početnejšiu 
skupinku kamarátov, ktorí sa 
pravidelne stretávajú na mlá-
deži. Pretože ako sa zvykne ho-
voriť, deti a mládež sú budúc-
nosť cirkevného zboru. Je 
skvelé, keď spolu bližšie spozná-
vame, kto je Pán Ježiš a čo      
znamená viera v neho v každo-
dennom živote. Spoločne spie-
vame chvály a modlíme sa. 

 
Naše stretnutia sú aj 

o zábave, o spoločnom smie-
chu, o všetkom dobrom, čo Pán 
Ježiš pre nás pripravil, ale aj 
o starostiach a trápeniach, 
ktoré prináša tínedžerský vek. 
Lebo zdieľaná radosť je dvojná-

sobná a zdieľaná starosť 
je polovičná.    Trávime 
spolu každý piatkový 
podvečer.  

Aktuálne prebe-
ráme témy z Listu           
Jakuba. Často pokračujú 
vo veľmi zaujímavých 
rozhovoroch, keďže sa 
týkajú vecí, ktoré bežne 
riešime. Napríklad ži-
votné skúšky, pokušenia, 
uprednostňovanie alebo roz-
diely v správaní veriacich a ne-
veriacich ľudí.  
 

Ak si niekto myslí, že  
slúži Bohu, a jazyk si  
nedrží na uzde, ale  

oklamáva si srdce,  
u takého je daromné  

uctievanie Boha.  
 

List Jakuba 1,26 

 
Počas roka spoločne vy-

beráme piesne aspoň na dvoje 
mládežnícke Služby Božie, spo-
lupracujeme pri čítaní Pašií, či  
 
 

pomáhame ako vedúci v det-
skom tábore.  

V auguste sme spolu 
boli v mládežníckom tábore 
v partnerskom zbore Sázava 
v Česku. Strávili sme spolu        
požehnaný čas, navštívili rôzne 
miesta na Morave a zoznámili 
sa s pani farárkou a jej rodinou. 
V podstate podľa vzoru nášho 
tábora vznikla potom aj myš-
lienka ísť v októbri na zborový 
výlet presne na rovnaké miesta. 

Srdečne pozývame             
mladých ľudí vo veku od 13        
do 18 rokov do nášho spoločen-
stva.  
  

Aninka Otepková

 
K L U B Í K  

Najmenší členovia 

nášho cirkevného zboru, de-

tičky do 3 rokov, prichádzajú so 

svojimi rodičmi na Klubík v pia-

tok o 9:30 hod.  

Na začiatku stretnutia 

im spievame detské pesničky 

a oni nás doprevádzajú na drob-

ných hudobných nástrojoch, 

alebo po nás opakujú jednodu-

ché tance. Následne deťom hra-

vou formou rozprávame o nie-

čom, čo Pán Boh stvoril, pričom 

sa inšpirujeme 1. knihou        

Mojžišovou: začíname svetlom, 

prejdeme si vodou, rastlinami, 

ovocím a zeleninkou, až sa do-

staneme k spoznávaniu rôznych 

druhov zvieratiek a vlastného 

tela. Pomáhame si názornými 

pomôckami, hračkami a kniž-

kami. Potom drobcov čaká tvo-

rivá aktivita, kde si cvičia jemnú 

motoriku. Poslednú polhodinu 

sa deti hrajú alebo desiatujú, 

a my rodičia máme chvíľku na 

spoločné zdieľanie. 

Tešíme sa, že sa po-

stupne pridávajú nové detičky. 

Vítaní ste aj vy. 

 

Dominika Valentová
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S P O L O Č E N S T V O  O T E C K O V  V  R O K U  2 0 2 4

 
Pokoj vám zanechávam, 
svoj pokoj vám dávam,  

nie ako svet dáva,  

vám ja dávam. Nech sa  
vám nermúti srdce  

a nestrachuje!  
 

Ján 14,27 

  
Rok 2024 priniesol v 

skupinke oteckov veľa inšpira-
tívnych stretnutí. Venovali sme 
sa témam, ktoré nám slúžili na 
posilňovanie ducha a budova-
nie našej viery. Navzájom sme 
sa motivovali bojovať boj viery 
v našich rodinách či pracovnom 
prostredí.  

V tomto roku sme za-
viedli tzv. náladomer - koliečko 
nálady. Na začiatku každej sku-
pinky si dáme koliečko, kde má  

 
každý povedať ako sa má na 
stupnici od 0 (veľmi zle) po 10 
(veľmi dobre).  

Na skupinke sa pravi-
delne stretáva 7-8 mužov,        
pričom sme radi, že vzájomné 
puto medzi nami sa posilňuje aj 
mimo stretnutí – rodinné akcie 
v rámci spoločenstva ROS,     
spoločný floorbal či pravidelné 
„kávy po kostole“, kde viacerí 
oteckovia pomáhajú pri organi-
zácii.   V lete sme po káve po 
kostole zorganizovali aj letnú 

grilovačku spolu s celými rodi-
nami. 

Medzi dôležité udalosti, 
ktoré si budeme pamätať dlho, 
patrili aj valentínske palacinky, 
ktoré sme mali v rámci skupinky 
vo februári (14.2.). Termín sku-
pinky vychádzal presne na Va-
lentína a rozhodli sme sa, že 
pôjdeme do neďalekej palacin-
kárne, kde sa pozdieľame o ži-
vote v našich rodinách a o tom, 
čo aktuálne žijeme. Do dnes si 
pamätáme na tie prekvapené 
pohľady zamilovaných párov v 
reštaurácii, keď sme tam vošli 
my, ôsmi chlapi. 

Na júnovej skupinke 
sme nakupovali a následne aj 
pripravovali krabice požehnania  
pre    Ukrajinu.    Následne    nás  
 

 
spolu s našimi deťmi čakala      
vytúžená odmena – pizza.  

Medzi ciele našej sku-
pinky v rámci zboru patrí aj      
zapájanie sa do života zboru a 
praktická pomoc. Preto sme v 
septembri zorganizovali v rámci 
skupinky brigádu, kde sme čistili 
radiátory v kostole.  

Ďalším cieľom je prepá-
jať spoločenstvá navzájom.         
V októbri sa nám podarilo spojiť  
skupinku mužov s oteckami, kde 
sme    mohli   spoločne    privítať  

 
hosťa br. farára Michaela 
Rassmussena z Dánska, ktorý 
nám predstavil jeho cestu viery 
a tiež ako žijú evanjelici v Dán-
sku. 

V rámci novembrovej 
skupinky sme premýšľali nad 
tým, ako vieme posilňovať našu 
vytrvalosť a zároveň tým preja-
viť Bohu úctu a rešpekt. A preto 
sme si vymysleli 40-dňovú výzvu 
do Vianoc ako prípravu na      
Vianoce počas adventu. Vybrali 
sme si rôzne spôsoby – pravi-
delná rozcvička každý deň,       
počúvanie podcastov Tesnou 
bránou, pôst od sladkostí či 
denný plán modlitieb. Najzaují-
mavejšia bola výzva: každý deň 
zavolať jednému známemu/ka-
marátovi, s ktorým ste neboli 
dlho v kontakte a zaujímať sa       
o neho a potešiť ho. 

Chceme ďalej v rámci 
spoločenstva oteckov rásť a 
preto pozývame každého otca, 
ktorý by sa chcel pridať.       
Okrem náladomeru, spoloč-
ného zdieľania sa a duchovného 
zamyslenia sa môžete tešiť aj na 
chválové piesne a modlitby.  
 

Ondrej Proksa 
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N I T R I A N S K Y  E V A N J E L I C K Ý  S P E V O K O L   
 

Nitriansky spevokol má 

už dlhoročnú tradíciu. Odvtedy 

sa vystriedali viacerí dirigenti. 

V súčasnosti spevokol pracuje 

pod vedením dirigentky Mgr. 

Márie Mišunovej. Zmiešaný 

štvorhlasný spevokol prezen-

tuje svoju lásku a radosť zo 

spevu. Vo svojej činnosti sa zbor 

sústreďuje na sakrálne hu-

dobné diela, repertoár zahŕňa 

tvorbu svetových autorov rôz-

nych žánrov, ale aj slovenských 

skladateľov.  

Tento rok sme sa vrátili 

k tradičnému novoročnému 

stretnutiu pri kapustnici, aj 

s predošlými priaznivcami 

spevu, ktorým už zdravotný stav 

nedovolí chodiť medzi nás. 

 

Spevokol sa pravidelne 

zúčastňuje v Župnom dome Fes-

tivalu Cantate, organizátorom 

je Krajské osvetové stredisko 

v Nitre. Na sviatky pravidelne 

vystupuje a udáva slávnostný 

charakter bohoslužbám počas 

celého roka.  

Pravidelne sa zúčast-

ňuje stretnutia spevokolov DNS, 

tradične v Bátovciach. V rámci 

tohto    ročníka    pri    príležitosti 

 

 

60. výročia vzniku DNS, sme na 

oslavu Božiu spievali aj pozva-

ným hosťom zo zahraničia. Na 

konci stretnutia všetky zbory za-

spievali určenú pieseň spoje-

ných spevokolov. 

Tradične sme privítali 

Festival chrámovej piesne orga-

nizovanej ZD ECAV. V tomto  

 

ročníku sa zúčastnil aj Spevácky 

zbor Evanjelického gymnázia       

z Banskej Bystrice. Na Festivale 

chrámovej piesne sa tento rok 

zúčastnilo 9 spevokolov. Náš 

spevokol sa umiestnil v strie-

bornom pásme. Touto cestou 

chcem sa poďakovať všetkým, 

ktorí prispeli k zdarnému prie-

behu prehliadky spevokolov. 

Pred pár dňami sme si 

na Službách Božích pripomenuli  

 

 

10. výročie úmrtia dirigentky 

Katiny Kuhnovej a našej tex-

tárky Dášky Fibichovej, ako aj 

dokumentaristu Duška Jurana. 

Pri tejto príležitosti som oslovila 

predošlých členov spevokolu, 

ktorí ochotne prišli a 2 piesňami 

z repertoáru nebohej Katinky, 

zaspievali skladby Toľko dôvo-

dov a Svetlo. 

V súčasnosti má náš 

spevácky zbor 21 členov. V po-

slednom čase sa naše spoločen-

stvo rozrástlo o 5 členov, z čoho 

máme veľkú radosť. Tešíme sa 

z každého jedného speváka, 

ktorý príde v utorok o 16:30 

hod.    medzi nás. Náš nácvik 

trvá        cca 75 min., pravidelne 

okrem letných prázdnin. Aktu-

álne nacvičujeme 4 piesne na 

blížiace sa vianočné sviatky.      

Máme tiež radosť z nového ob-

lečenia pre ženy, za čo zároveň 

chceme poďakovať nášmu 

sponzorovi, cirkevnému zboru. 

 
„Hudba je najlepšie 

zo všetkých umení, 

pretože zaháňa smútok.“ 

 

Martin Luther 

 

 

Za spoločenstvo spevokolu 

Danica Bobčeková  
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I  P R I A T E Ľ O V  Z  E K U M É N Y  
 

Radi by sme medzi nami 
privítali i ďalších bratov – mož-
no práve vás, ktorí ste teraz za-
čali čítať tento článoček. Prísť 
medzi nás sa určite oplatí. 
Skvelí, charizmatickí, veriaci 
hostia, či zrozumiteľné slová 
nášho br. farára Boženíka, keď 
je „hosťom“ on. Stretávame sa 
v poslednú stredu mesiaca s vý-
nimkou júla, augusta a decem-
bra. Buď v našom chráme, 
alebo nás privítajú naši milí pria-
telia (počas roka 2024 to bol po-
mocný biskup Nitrianskej die-
cézy Peter Beňo).  

Na spoločenstve si vy-
počujeme úvodné duchovné za-
myslenie, nasledujú modlitby, 
piesne z nášho spevníka, prí-
hovor hosťa a otázky na neho.  

 
Náš organista Duško Kovarčík 
vždy venuje hosťovi na mieru 
šitú pesničku s - pre neho cha-
rakteristickým - príhovorom. Na 
perkusných nástrojoch ho spre-
vádza br. Juraj Císar. Vždy je to 
parádny zážitok. V závere stret-
nutia nechýba kulinárske ume-
nie (väčšinou v podaní Ivka 
Kuhna). Stále  niektorí z nás 
túto časť stretnutia „zasponzo-
rujú“, aby cirkevnému zboru ne-
vznikali výdavky.  

Tento rok sme mali 
opäť veľmi zaujímavých hostí. 
Nie je priestor venovať sa      
všetkým. Po stretnutí                
publikujeme krátky text 
a hlavne fotografie na našej      
facebookovej stránke ECAV 
Nitra, často aj na našej webovej 
stránke www.ecavnr.sk.  

Na poslednom, novem-
brovom stretnutí bol našim    
hosťom tvorca a moderátor      
divácky veľmi obľúbenej relácie 
Dvojky STVR Farmárska revue 
Ján Škorňa. Hovoril hlavne     
o rodine, čo všetko mu dáva, 
ako v nej čerpá sily pre svoju   
televíznu i farmársku prácu     
(tešíme sa s ním, že 10.12. sa 
mu narodilo prvé vnúča – Miško 
Škorňa).  

 
Spomeniem tiež naše 

septembrové stretnutie, keď 
sme prijali pozvanie Nitrian-
skeho pomocného biskupa 
Petra Beňa. Mali sme možnosť 
vidieť zákutia Nitrianskeho 
hradu, kde sa bežný návštevník 
nedostane. Ďakujeme mu za 
milé prijatie, pohostenie 
a hlavne neformálnu debatu, 
umocňujúcu už pevné ekume-
nické vzťahy v Nitre.  

Ekumenickým bolo 
i stretnutie s hosťom Jozefom 
Mojtom. Bývalý výskumný      
pracovník VÚŽV v Nitre, vnuk 
starostu a mešťanostu Nitry 
Františka Mojtu a brat                  
celosvetovo známeho                   
filmového producenta Jána 
Mojtu (podieľal sa napr. na 
vzniku filmov Bedári, Napoleon, 
Tisícročná včela, Perinbaba          
či Komisár Rex).  

Spomeniem ešte domá-
ceho „hosťa“ – zborového    
presbytera Ondreja Proksu.    
Hovoril na tému Viera             
a podnikanie. Ondrej a jeho 
spoločník svojimi činmi               
dokazujú, že aj na Slovensku      
sa dá čestne, kresťansky podni-
kať.  

 
Budeme sa snažiť prilá-

kať do nášho spoločenstva              
i v roku Pána 2025 zaujímavých, 
dobro a lásku šíriacich kresťa-
nov. Opäť sa budeme tešiť      
z prítomnosti vás – domácich 
viery, ako aj priateľov 
z ekumény. Neváhajte, poďte 
medzi nás.  
 

Ján Huba, 
zborový dozorca  
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A K O  S A  Z O  S K U P I N K Y  M A M I Č I E K  S T A L O   

S P O L O Č E N S T V O  M L A D Š Í C H  E V A N J E L I C K Ý C H  Ž I E N  
 

Toto leto mi Pán Boh 

vnukol myšlienku, ktorá  vo 

mne rezonovala už dlhší čas. 

Rozprávala som sa s viacerými 

mladými ženami, ktoré by sa 

chceli začleniť do nášho cirkev-

ného zboru, majú chuť niekam 

patriť, byť súčasťou nejakého 

spoločenstva, kde sa stretávajú 

ženy zhruba v ich veku, čítať si 

Bibliu, rozprávať o tom, zdieľať 

sa navzájom, kto čím žije... a tak 

som si uvedomila, že by sme 

mali dať nejako najavo, že naša 

skupinka mamičiek nemá dôvod 

byť obmedzená iba na okruh 

mamičiek, ale že veľmi rady roz-

šírime svoje rady a privítame 

medzi sebou mladé ženy, ktoré 

o takúto formu stretávania 

majú záujem.  

Som 

rada, že si medzi 

nami našli 

miesto ženy, 

ktoré sa do 

Nitry presťaho-

vali za prácou, 

štúdiom, či 

ženy, ktoré tu 

vyrástli.    Samo-

zrejme svoje 

čaro majú tiež  

naše stretnutia, ktorých súčas-

ťou sú aj naši najmladší, ktorí 

prichádzajú s maminkami.  

Tretia streda v mesiaci 

je čas, kedy sa stretávame. Ve-

rím, že je to tak aj pri ostatných, 

no ja si vždy oddýchnem, načer-

pám síl zo stretnutí, ktoré ma 

napĺňajú radosťou a vedomím, 

 

 

že nás spája spoločný pohľad na 

svet. Často zisťujeme, že veci, 

ktorými prechádzame, preží-

vame veľmi podobne, a s nad-

hľadom a istou dávkou humoru 

sa nakoniec vždy vieme aj         

príjemne zabaviť. 

 

Milica Boženíková 

E K U M E N I C K Á  P I E T N A  S P O M I E N K A  P R I   

P R Í L E Ž I T O S T I  S V E T O V É H O  D Ň A  P A M I A T K Y   
O B E T Í  D O P R A V N Ý C H  N E H Ô D  

 

Dňa 17. novembra 2024 
som na RTVS sledovala            
slávnostnú bohoslužbu. Konala 
sa pri tejto príležitosti v evanje-
lickom kostole v Liptovskom    
Mikuláši. Oficiálni zástupcovia 
polície, horskej, hasičskej        
a záchrannej služby nám bližšie 
priblížili problematiku nehodo-
vosti u nás. Spomienka na obete 
dopravných nehôd sa koná 
každú 3. novembrovú nedeľu na 

celom svete. V súčasnosti si do-
pravné nehody v krajinách Eu-
rópskej únie vyžiadajú každý 
týždeň približne 500 úmrtí. Za 
každou nehodou stojí neľahký 
ľudský osud. 

Duchovní pôsobiaci pri 
záchranných zložkách štátu zdô-
raznili jednotu cirkví v Kristovi. 
Taktiež vyslovili spolupatričnosť 
cirkvi k pozostalým. Za zvukov 
piesne Aleluja od Leonarda      
Cohena sme sa započúvali do 
slovenského textu:  
 

Prišiel si k nám na tento svet 
Je bez Teba, tu lásky niet 

A otvoril si srdcia dokorán. 
Patrí vďaka, Pane Náš, 

Že dal si nám a navždy raz 
Puto lásky svätej, aleluja. 

 

Speváčka Terézia Ok-
ružliaková nás svojim excelent-
ným výkonom rozcitlivela. Zrazu 
som zachytila skľúčený pohľad 
jednej strápenej ženy. Prezrá-
dzal hlboký žiaľ nad odchodom 
jej blízkeho člena rodiny. 
Možno aj jej zomrela matka či 
dcéra.  

Vzápätí som sa rozpla-
kala a nedokázala som to zasta-
viť. Uplynulo už deväť rokov od 
tej októbrovej tragédie. Jej smrť 
bola náhla a nečakaná. Vrúcnou 
modlitbou dokážem zahnať 
smútok, nedá sa to opísať. ,,Si 
stále so mnou, mami. Či už si 
tam?“ Cítim ťa pri sebe. Som 
stále tvojou dcérou a ty mojou 
mamičkou, ako som Ťa vždy 
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oslovovala. V noci tvojho skonu 
sa mi s tebou snívalo. Sedela si 
obrátená chrbtom v kresle a ja 
som sa Ťa spýtala: ,,Čo si nám to 
vykonala?“  Ty si sa len otočila 
ku mne a zasmiala sa. Presne 
tak ako si mala vo zvyku ešte po-
čas života. Akoby si mi chcela 
naznačiť, že za tú nehodu ne-
môžeš, že to bola Božia vôľa.  

Tak to cítim až doteraz. 
Veci, ktoré sa nám zdajú ťaž-
kými, sa v istých momentoch ži-
vota aj napriek veľkej snahe    
nedajú vygumovať. Smieme sa 
len vyplakať na Božích rukách. 
Iba tie sú tu pre nás a sú večné. 
 

Sandrika Saubererová 

 

Č O  S A  D E J E  S  V Ý S T A V B O U  D O M U  S E N I O R O V ?   

B U D E  S A  E Š T E  S T A V A Ť ?   
 

Po neúspešnom verej-
nom obstarávaní z roku 2021 
naše úsilie neskončilo. Hoci zá-
mer z roku 2019  sa neuskutoč-
nil z dôvodu nedostatku finanč-
ných prostriedkov a neochoty 
zo strany ministerstva riešiť 
vzniknutú situáciu, predsedníc-
tvo CZ v roku 2023 intenzívne 
rokovalo s projektovými inži-
niermi Mesta Nitra o možnosti 
zapojiť sa do novej výzvy.  

 
Ešte koncom roka 2023 

bol opätovne zaslaný projek-
tový zámer na výstavbu domu 
seniorov v rámci pripravovanej 
výzvy Rozšírenie kapacít komu-
nitnej sociálnej starostlivosti v 
rámci Komponentu 13 Do-
stupná a kvalitná dlhodobá so-
ciálno-zdravotná starostlivosť  
Plánu obnovy a odolnosti Slo-
venskej republiky. Po doručení 

negatívnej hodnotiacej správy, 
najmä z dôvodu samostatného 
individuálneho projektu, bol ná-
sledne projektový zámer pri-
spôsobený na kapacitu 30 osôb, 
podľa výzvy operačného pro-
gramu. Z farského úradu CZ 
ECAV Nitra sme dňa 26. apríla 
2024 odoslali doplnený a opra-
vený projektový zámer na kto-
rom intenzívne pracovali br. 
Otepka a br. Boženík. Rozpočet 

 
projektu bol vo výške 
3 675 930,-€ s DPH.  

Medzi tým sa na po-
zemku na Bulharskej uskutoč-
nila brigáda mužov a boli predĺ-
žené stavebné povolenia na 
prekládku vody, plynu a kanali-
zácie. Kosenie pozemku dlho-
dobo zabezpečuje br. Vacho a 
úpravu dobrovoľníci. V roku 

2024 ešte br. Korenko a br. Me-
sároš vykonali odstránenie ná-
letových drevín.   

V máji 2024 nám prišlo 
oznámenie, že naša žiadosť ne-
bude vyhodnocovaná pre pre-
kročenie limitu. Následne br. fa-
rár predstavil projektový zámer 
na úrade NSK, kde záverom 
stretnutia bolo skonštatovanie, 
že je potrebné čakať na ďalšiu 
výzvu v ďalšom programovom 
období 2027-2034.   

Počas roka prebiehali 
ešte rokovania s podnikateľ-
skými subjektami o možnosti 
spolupráce na projekte, tiež s 
Ekuménou a nadviazali sme 
spoluprácu i s lekárskym perso-
nálom v prípadnej kombinácii 
sociálno-zdravotníckeho zaria-
denia.  

Čo bude ďalej? Bude sa 
ešte stavať? Cirkevný zbor 
vlastní pozemok, stavebné po-
volenie, projekt pre zariadenie 
pre 40 osôb, projektový zámer 
pre zariadenie na 30 osôb. Čo 
bude ďalej záleží od výziev a 
programov, ktoré pripravujú 
príslušné ministerstvá SR.  

 
Predsedníctvo CZ 
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SLUŽBY BOŽIE 
Nedeľa, 10:00 hod. 

V každú prvú nedeľu v mesiaci 
 je v rámci Služieb Božích Večera Pánova 

 
DETSKÁ BESIEDKA 

Každú nedeľu počas Služieb Božích  
 

NITRIANSKY EVANJELICKÝ SPEVOKOL 
Utorok, 16:30 hod. 

 
VYSOKOŠKOLSKÁ MLÁDEŽ UNITKA 

Utorok, 18:30 hod. 
 

ZASADNUTIE ZBOROVÉHO PRESBYTERSTVA 
Druhý utorok v mesiaci, 18:00 hod. 

 
SPOLOČENSTVO EVANJELICKÝCH ŽIEN 

Prvá streda v mesiaci, 17:00 hod. 
 

SKUPINKA OTECKOV 
Druhá streda v mesiaci, 17:30 hod. 

 
SPOLOČENSTVO MLADŠÍCH ŽIEN 

Tretia streda v mesiaci, 17:00 hod. 
 

SPOLOČENSTVO MUŽOV 
Posledná streda v mesiaci, 18:00 hod.  

 
VEČER S BIBLIOU 

Štvrtok, 16:00 hod. 
 

STREDTÝŽDŇOVÉ SLUŽBY BOŽIE 
Štvrtok, 17:00 hod. 

 
KLUBÍK 

Piatok, 9:30 hod. 
 

VYUČOVANIE KONFIRMÁCIE 
Piatok, 15:15 hod. 

 
DORASTOVÝ KLUB MM 

Piatok, 16:30 hod.  
 

ZAOPATRENIE VEČEROU PÁNOVOU  
v domácnosti, penzióne, nemocnici či v hospici 

Na požiadanie u zborového farára 
Ivana Boženíka 0918 828 150 
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MATRIKA  ROKU 2024  
( o d  1 .  j a n u á r a  2 0 2 4  d o  1 .  d e c e m b r a  2 0 2 4 )  

 

P O KR ST EN Í  

Kristián Kalús  
Oliver Lilek  
Jakub Bernát  
Marína Bačová  
Timotej Ištvánek  

Thea Šindolár  
Jakub Jančovic  
Eliška Bašková  
Šimon Pánik  
Adrián Jarmocký  

Alex Vravko  
Jakub Konkuš  
Matej Konkuš  
Daniel Slezák  
Mateo Chropúvka 

 

  

S O BÁŠ EN Í  

Tomáš Petrík a Anna Chromiková  
Peter Mihálik a Miroslava Manicová  
Peter Depeš a Monika Schenková  

Martin Fronc a Daniela Chalúpková  
Miloš Kuriačka a Elena Perďochová  

  
 

K ON F IRM OV AN Í  

Natália Ivanová 
Simona Ivanová 
Stella Jankovičová 
Maximilián Kička 
Daniel Makovínyi 
Mikuláš Šranko 

Oliver Šranko 
Janka Bullová 
Samuel Hyčko 
Petra Radulayová 
Miloš Rákoši 
Gabriela Sádovská 

Milan Sádovský 
Peter Szabo 
Soňa Szabová 
Michaela Šebelová 
Barbora Zmeková  

  

 

Z O SN UL Í

 
Dušan Novotný           81 r.  
Paulína Surkošová     91 r.  
Milan Mikuš                92 r.  
Adriana Morvayová  47 r.  
Ján Marko                   91 r.  

Ľuboš Selecký          69 r.  
Radmila Kuťková    76 r.  
Vladimír Novotný   67 r.  
Branislav Gabriš     49 r.  
Viliam Osuský         78 r.  

Danka Petrášová   80 r.  
Anna Ciglécka      101 r.  
Ján Gajdoš              76 r.  
Pavel Hruška          87 r.  
Anna Kukanová     88 r.
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ROK  2024  V  NAŠOM CIRKEVNOM ZBORE  

 

 

 

 

 

 


